

COMISSIÓ DE GESTIÓ DEL PLA DE GESTIÓ DE LA VALL DEL MADRIU-PERAFITA-CLAROR

Núm Acta: 4/24

Dia: 22 de novembre del 2024

Hora: 10.00h

Acabament: 11.30h

Lloc: Sala del balcó 5e pis, Comú d'Encamp

Assistents:

Hble. Sra. Laura Mas Barrionuevo, cònsol major d'Encamp i presidenta de torn de la Comissió de gestió durant l'any 2024

Hble. Sra. Olalla Losada Seguin, cònsol menor d'Andorra la Vella

Hble. Sr. Cerni Cairat Perrigault, cònsol major de Sant Julià de Lòria

Hble. Sra. Rosa Gili Casals, cònsol major d'Escaldes-Engordany

Hble. Sra. Magda Mata Font, Consellera major i de recursos humans, acció social i vall del Madriu d'Escaldes Engordany

Sr. Jordi Babi Montellà, secretari general del Comú d'Encamp i secretari de torn de la Comissió de gestió

La Sra. Susanna Simon Torralba, directora del Pla de gestió de la vall del Madriu-Perafita-Claror, s'excusa.

L'Hble. Sra. Laura Mas dona la benvinguda als assistents i exposa que és l'última reunió que celebra en tant que presidenta de torn durant aquest mandat i passa el torn al Comú d'Andorra la Vella. Agraeix haver estat presidenta en l'any del 20è aniversari de la VMPC i agraeix a tots els comuns l'organització de tots actes celebrats.

L'Hble. Sra. Olalla Losada, trasllada la seva satisfacció de rebre la presidència per l'any vinent.

D'altra banda, reprèn un punt tractat en una reunió anterior en la que es va tractar la possibilitat de buscar un nou local perquè el Comú d'Andorra la Vella necessitava l'actual, ha estat buscant documentació de la cessió d'ús del local, i es reprèn el tema de la cessió de l'espai que va proposar Escaldes-Engordany.

Escaldes-Engordany analitzaran quan poden posar a disposició els locals per ubicar-ho l'oficina de la VMPC.

Encamp s'ofereix a deixar un lloc temporal per la necessitat tot i no ser un lloc idoni per ubicar-ho.

Com alternativa, es proposa demanar les necessitats a nivell d'espai i valorar la difusió a través de les oficines de turisme.

D'altra banda es denota que l'estructura de la comissió gestora presenta problemàtiques a nivell de gestió. Hi ha certes mancances i entre altres en l'organització dels actes de 20è aniversari els comuns van haver de fer moltes tasques.

Es proposa decidir en una futura reunió si cal destinar-hi més esforços per professionalitzar la comissió gestora.

Es proposa fer visites a parcs naturals de l'entorn per conèixer el seu funcionament i veure com poder millorar la comissió gestora.

1) Lectura i aprovació de l'acta 3/24 del 31/05/24.

S'aprova l'acta.

2) Proposta pressupost exercici 2025

S'adjunta la proposta i el comparatiu amb la variació de les partides més importants.

S'aprova el pressupost amb una aportació per comú de 55.000 euros i s'equilibra amb romanent de tresoreria per 12.000 euros i es decidirà les activitats que es realitzaran amb els crèdits de cada partida perquè podran variar de les presentades.

3) Regulació VMPC: Incident campament Intocables/Autorització filmació Port Negre

S'adjunta informe amb la incidència en el campament dels Intocables, així com el correu rebut per demanar l'autorització de filmació al Port Negre.

L'incident als Intocables posa de manifest la manca d'eines per protegir la Vall d'aquest tipus d'actes. En cas de voler-ho regular, es podria aprofitar per regular també de manera uniforme l'acampada a la vall, i l'accés motoritzat. S'adjunta comparatiu actual de les ordinacions comunals.

Per part de la VMPC s'arxiva i en tot cas el comú perjudicat pot analitzar les afectacions.

Pel que fa filmació de port negre, l'Hble. Sr. Cairat comenta que seria bo que les peticions d'accions sobre aquesta zona es tractessin en primer lloc pel comú de Sant Julià de Lòria ja que per accedir-hi han de passar per Claror que és de la seva propietat, a més cal diferenciar si és zona també o no, i en cas de ser-ho la resposta ha de ser posterior a la del comú afectat.

4) Taula treball ambaixadors turístics

Després de la reunió de la directora amb els caps de turisme de cada comú, s'ha decidit que abans d'organitzar una nova trobada amb possibles ambaixadors andorrans, els comuns volen enviar als seus tècnics per veure com procedeixen els ambaixadors francesos a les Causses&Cevennes.

Ja s'ha informat les C&C.

5) Proposta AIRNEX

Al no haver pogut trobar una data per la reunió proposada en la última reunió, es proposa que vinguin a explicar el seu producte en la propera reunió.

6) Participació al projecte POCTEFA

S'ha rebut aquesta proposta per participar a un projecte POCTEFA centrat en el desenvolupament local a partir d'aspectes vinculats amb la salut, el turisme i l'economia local. El resultat final es vol l'inici d'un procés participatiu en cada un dels territoris i a nivell transfronterer per tal de desembocar en estratègies concretes de desenvolupament arrelades en els territoris (i generar sentiment d'arrelament i pertinença.)

Per participar en aquest projecte cal analitzar com i qui ho podria liderar, es deixa subjecte a analitzar el funcionament.

PUNTS D'INFORMACIÓ

7) Exposició itinerant Alianza de los Paisajes culturales

L'ambaixada espanyola ha mostrat el seu interès en la exposició proposada. Per disponibilitat de l'espai, proposen de tenir-la de gener a mitjans de febrer del 2025.

8) Autorització curses i altres activitats

S'adjunta l'informe tècnic FAVORABLE que s'ha fet arribar als comuns corresponents per poder procedir a les autoritzacions de les cursa Pyrenees Stage Run (2024).

S'adjunta l'informe tècnic FAVORABLE que s'ha fet arribar als comuns corresponents per poder procedir a les autoritzacions de les cursa Dynafit Andorra Trail (2024).

S'adjunta l'informe tècnic FAVORABLE per poder fer una activitat de supervivència organitzada per EWES-Fall24 (2024).

9) Segells de la VMPC

S'informa que ja han sortit els segells del 20è aniversari de la VMPC de la Poste.

La demanda es va fer l'any passat als 2 sistemes de correus, però els espanyols no s'hi van avenir.

S'aixeca la reunió a les 11.30 i es queda en fixar la reunió pel mes gener